

東海大學赴全球姊妹校交換甄試 口試題目表
Outbound Exchange Application – List of Individual Questions

1. 你(妳)平常主要透過哪些資訊管道關心全球各地的重要時事？
Through which major information channel(s) are you used to acquiring key news and events worldwide regularly?
2. 抵達姊妹校後，如果完全修不到你(妳)計畫修習的課程，你(妳)會如何調整修課計畫？
If you could not enroll in any planned course(s) once you have arrived at the partner school, how would you adjust your study plan?
3. 在姊妹校交換學習時，如果老師在課堂上負面批評你(妳)的國家，你(妳)會如何反應？
How will you react to the instructors' negative comment on your country in the class over your exchange study at the partner school?
4. 如果有機會在校內與全球姊妹校交換學生共同修課，你(妳)會如何與他(她)們互動與學習？
If you have the opportunity to enroll in a course at Tunghai University with inbound exchange students worldwide, how will you interact and study with them?
5. 如果有機會前往大陸姊妹校進行交換學習，舉出兩項你(妳)最希望能夠在當地深入了解的大陸現況。
List two current issues that you wish to deepen in place if you are offered an outbound exchange opportunity at one of the partner schools in Mainland China
6. 在姊妹校交換學習需要參與分組作業時，你(妳)會如何說服當地同學將你(妳)加入小組成員？
When you are required to participate in team work over exchange study at the partner school, how will you convince local students to add you as a team member?
7. 針對你(妳)目前就讀學系(所)的專業學習，赴全球姊妹校交換學習是否有其必要性？請簡述主要理由。
Is outbound exchange at partner schools worldwide necessary for professional study at your department? Please explain major reasons briefly.
8. 在姊妹校交換學習若遭當地學生排斥或歧視，你(妳)會如何處理
How will you solve the problem if you are excluded or discriminated by local students over exchange study at the partner school?
9. 你(妳)從何時開始思考前往姊妹校進行交換學習的計畫？如何進行相關準備？
When did you start to plan for outbound exchange at the partner school? How have you prepared for it?
10. 在姊妹校當地交換學習。你(妳)會如何融入當地學生的學習與生活？
How will you integrate yourself into study and life of local students over exchange study at the partner school?

11. 在姊妹校交換學習，你(妳)預期會遇到哪些學習障礙，如何克服？
Which learning difficulties will you expect to encounter over exchange study at the partner school? How will overcome them?
12. 完成姊妹校的交換學習後，對於你(妳)未來的人生規劃會有何影響？
Once you complete your exchange study at the partner school, how will it influence your life plan?
13. 你(妳)進入大學後，如何持續提昇外語專業溝通能力？
How have you continually enhanced your professional communication skills in foreign language(s) over your study in university?
14. 甄選赴全球姊妹校的交換學生，你(妳)認為哪兩項評分標準最重要？請分別簡述理由。
Which two selection criteria appear most important to you for examination of outbound exchange applications? Give respective reason(s) briefly.
15. 你(妳)認為本校可透過哪兩項獎勵辦法，提昇同學申請赴全球姊妹校進行交換學習的意願？
Which two promoting policies can be implemented by Tunghai University in order to increase the student's willingness to apply for outbound exchange?
16. 除了英文與中文，具備全球專業移動力至少還需要何種第三語言的溝通能力？請提出兩項理由。
Besides English and Chinese, which third-language communication skills will be necessary for professional mobility worldwide? List two reasons.
17. 前往全球姊妹校進行交換的前一個晚上，最讓你(妳)擔憂、睡不著覺的事情會是甚麼？
In the night before departing for the partner school, which thing will worry you most, making you sleepless?
18. 你(妳)最希望去哪個國家進行交換學習？舉出在當地你(妳)最想體驗的兩項活動。
Which country is your first choice for outbound exchange? List two activities that you wish to experience there.
19. 你(妳)會如何向姊妹校同學們介紹東海大學，鼓勵他(她)們前來本校進行交換學習？
How will you introduce Tunghai University to your classmates at the partner school and encourage them to apply for inbound exchange to our university?
20. 請舉出一門已經完成或計畫選修的非語言類通識課程，說明為何選修這門課有助於赴海外交換學習。
Give a non-language general education course that you have taken or plan to take and explain why taking this course will benefit you over outbound exchange study.